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Velkommen ved Hans Peter Mehlsen. 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde (09.24) Referatet er udsendt 
 
Referatet godkendt. 
 
Punkt 3: Tilbagemelding fra mødet på rådhuset (10.01) vedr. det fortsatte arbejde med 
samarbejdsaftalen 
 
Såp deltog i mødet, og et meget omfattende og dækkende referat er udsendt fra Aarhus Kommune. 
 
Såp rapporterede, at man fra forvaltningens side har valgt at starte helt forfra med et nyt udkast, og at det nu 
hører direkte under Teknisk Udvalg. 
 
Der afholdes en række møder med Fællesrådene i mindre grupper, og referaterne fra disse sammenskrives 
og forelægges udvalget, som så skal lave et kommissorium for en ny samarbejdsaftale mellem kommunen 
og fællesrådene, så det kommer til at tage lang tid. 
 
Arbejdsgruppen for fællesrådene har indkaldt til et seminar i november (se pkt. 12), men såp mente, at det er 
alt for tidligt, da der ikke er nogen afklaring efter mødet i Hjortshøj, hvor hpm og såp deltog, hvilket 
forretningsudvalget var enige i. 
 
Såp oplyste også – som det også fremgår af referatet, at der var stor usikkerhed om politikernes holdning til 
dette, og hvad de ønsker med fællesrådene, og der var generel enighed om, at fællesrådenes 
selvstændighed er vigtigt, og såp konkluderede, at en ny samarbejdsaftale bør være så enkel som muligt, og 
at det tidligere oplæg ikke duer. Der er brug for en klar politisk retning – en klar melding fra kommunen om, 
hvad de vil med fællesrådene. 
 
Forretningsudvalget tog orienteringen til efterretning og afventer nu den videre proces, når der kommer 
udspil fra Teknisk Udvalg. 

såp, hpm 
 
Punkt 4: Tilbagemelding fra mødet vedr. Kongelunden (10.10) 
 
Ah og såp deltog i mødet, som havde omkring 200 deltagere, som var meget kritiske i forhold til de 
foreløbige planer for en cykelcrossbane på arealet bag væddeløbsbanen mod Højen og Observatoriestien. 
 
Der var fra de fremmødte beboere indsigelser imod banens placering, som man mente skulle være længere 
nede mod væddeløbsbanen, og der var indsigelser vedrørende det lys, som påtænkes opsat i forbindelse 
med banen – bl.a. på den overdækkede vandtank ved Observatoriestien, som også kan komme til at genere 
observatoriet. Det blev også fremført, at der findes sjældne planter og flagermus i området, som kan blive 
påvirket af banen, ligesom der var modstand mod at gøre Observatoriestien til både gang- og cykelsti. Og 
endelig mente beboerne, at der skal laves en ny lokalplan for området – en ting, som Aarhus Kommune indtil 
videre har bestridt. Den nuværende lokalplan har udlagt dette til rekreativt område, og en cykelcrossbane 
kan måske med god vilje falde ind under det, men ikke etableringen af 360 parkeringspladser på området, 
som der opereres med. 
 
Forretningsudvalget drøftede sagen og fandt beboernes indsigelser berettigede, og drøftede også et andet 
ønske fra cykelfolkene om at etablere en indendørs cyklebane (Velodrom) i området, og den kommer 
sandsynligvis til at være på parkeringspladsen ved Jyllands Allé/Havreballe Skovvej, hvilket vil sende endnu 
flere biler ud at parkere på de nærliggende villaveje. Forretningsudvalgets opfattelse er, at man forsøger at 
presse alt for mange aktiviteter ind på et alt for lille areal, og at nyt stadion og Kongelunden skulle have 
været tænkt anderledes fra starten. 
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Punkt 5: Søndervangs Allé – bumpene – status? 
 
Ah har undersøgt forholdene vedr. bump på Søndervangs Allé flere gange efter flere mailkorrespondancer 
med Aarhus Kommune. Senest har han udført målinger, som viser, at bumpene er 10 mm for høje i forhold 
til Trafikstyrelsens anvisninger. Ah har også fundet frem til udtalelser fra den tidligere rådmand for området, 
som sagde, at denne type bump ikke længere skal anvendes, og der er eksempler på tidligere klager fra 
beboere i Stavtrup og Åbyhøj, hvor disse præfabrikerede bump har været anvendt.  
 
Ah mener fortsat, at Viby Fællesråd er blevet taget som gidsel i denne sag, da der ikke har været 
kommunikeret tydeligt nok om anvendelsen af disse bump.  
 
Der var i forretningsudvalget enighed om, at ah igen bør rette henvendelse til kommunen og gøre 
opmærksomt på dette. 

 
Punkt 6: Klimatilpasningsplan Aarhus 2024 – 2030. Gør vi noget? 
 
Såp har kigget på kommunens behandling af sagen og kan konstatere, at der er afsat budgetmidler til 
afhjælpning af klimaproblemer i Brabrand, Vejlby og Risskov i budgettet, men ikke til Viby.  
 
Der er indkaldt til møde om klimahandlingsplanen den 8. november og høringen om planen løber til samme 
dag.  
 
Ingen i forretningsudvalget har umiddelbart mulighed for at deltage, og i samme forbindelse drøftede 
forretningsudvalget også den grønne mobilitetsplan, hvor BRT-busserne på Ringvejen nu er taget af bordet 
– i stedet skal 6 A køre med større hyppighed, så igen et eksempel på, at Viby ikke bliver tilgodeset. 
 
Punkt 7: Regnvandssøer i Viby (Se mail af 10.01) 
 
Hpm orienterede kort om, at lokalplan 1171 om regnvandssøer i Viby, når rensningsanlægget nedlægges.  
 
Forretningsudvalget tog dette til efterretning. 
 
Punkt 8: Brev til Morten Pape. Nogen reaktion? 
 
Nea sendte den 26.9. et brev til afdelingsleder Martin Pape i Afd. For Mobilitet vedr. den fjernede bro ved 
Døde Å/Rensningsanlægget og stiforbindelsen til Stavtrup, som nu er den eneste vej for gående og cyklister, 
og som ofte oversvømmes ved kraftige regnskyl mv.  
 
Dette giver store problemer for både voksne og børn i området, Der er endnu ikke kommet svar på 
henvendelsen, og nea har rykket for svar. 

nea 
 
Punkt 9: Lokalplan Bjørnholms Allé. Noget nyt? 
 
Hpm har kontaktet byplanlægger Thomas Lygum Sidelmann, som forretningsudvalget havde møde med i 
september vedr. forberedelse til en ny lokalplan, men han har endnu ikke vendt tilbage på henvendelsen.  

hpm 
 
Punkt 10: Lukning af plan for Viby Centret 
 
Nea så på høringsportalen for Aarhus Kommune, at planprocessen for udvidelse af Viby Centret var stoppet 
og rettede derfor henvendelse til kommunen, som meget hurtigt svarede således: 
Bygherre har valgt at stoppe projektet på grund af de nuværende økonomiske forhold og usikkerhed om, 
hvornår det kunne realiseres. Der er derfor ingen planer om at fortsætte projektet på nuværende tidspunkt. 
 
Forretningsudvalget ærgrede sig over dette, men har taget det til efterretning. 
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Punkt 11: Kort nyt 
 
Hpm oplyste, at byrådsmedlem Jesper Kjeldsen efter indgåelse af det grønne mobilitetsforlig og den 
efterfølgende afsløring af et stort ’hul’ i kommunekassen vedrørende anlægsinvesteringer havde lavet en 
såkaldt 10-dages forespørgsel vedr. motorvejsramperne og BRT-busser, som nu er droppet, men ikke havde 
fået noget brugbart svar vedr. alternativer.  
 
I den forbindelse havde hpm en drøftelse med Jesper Kjeldsen og der var enighed om, at det snart er Viby 
som bør tilgodeses med investeringer.  
 
Forretningsudvalget drøftede, hvordan vi kan synliggøre, at Viby ofte overses – f.eks. gennem en kronik 
el.lign. Nea foreslog at rette henvendelse til journalist Kristine Dam Johansen, som i Viby-Stavtrup LIV 
beskæftigede sig meget indgående med problemerne i Viby. 
  
Hpm nævnte, at Kulturhuset har fået afsluttet projektbeskrivelsen af udvidelsen, som nu på et passende 
tidspunkt skal præsenteres for medlemmerne og sponsorerne og andre interesserede, inden man går videre 
med at søge de store fonde om penge.  
 
Og Kulturhuset har fået nyt fjernsyn, da det gamle var defekt. 
 
Ab nævnte, at der den 16.11. holdes julemarked i Kulturhuset, der er koncert med Night Life den 7.11., den 
21.11. er der foredrag med astrofysiker Jørgen Christensen-Dalsgaard og den 5.12. er der koncert med 
Roots. 
 
Nea oplyste, at der er gennemført ekspropriationer i Haraldsgade og ved Øster Allé i forbindelse med 
elektrificering af jernbanen, og at det er ganske små beløb, der gives i kompensation, da det primært drejer 
sig om servitutter på grundene. 

hpm, såp 
 
Punkt 12: Kommende møder: 10.23 Dialogmøde om grøn mobilitet/10.28 Dialogmøde om klimaplan (Se 
mail af 10.01)/10.30 Folkets hus, Viby/11.13 Med hjerte for Aarhus/11.19 Ekstraordinært seminar/12.12 
Julefrokost 
 
Ingen havde mulighed for at deltage i dagens dialogmøde om grøn mobilitet, men medlemmerne opfordres 
til at deltage i møde om klimaplanen, hvis muligt. 
 
Nea deltager sammen med ss i mødet om Folkehuset Viby. 
 
Såp deltager i mødet ”Med hjerte for Aarhus”, som er et dialogmøde med Jesper Kjeldsen og Thure Hastrup 
fra byrådet. 
 
Som nævnt tidligere mener Viby Fællesråd, at det ekstraordinære seminar for fællesrådene er for tidligt og 
derfor ikke relevant. 
 
Forretningsudvalget holder julefrokost den 12.12. 
 
Hpm nævnte, at han havde fået en invitation til et ’hilse på’ møde med den nye sekretariatschef for  
Kongelunden enten den 6. eller 7.11. 
 
Endelig nævnte hpm, at der afholdes frivilligfest for alle frivillige i Tivoli Friheden den 5.12. fra 15.00 til 21.00. 
Der er gratis adgang og gratis turbånd. Invitationen er udsendt. 

hpm, såp, nea 
 
Punkt 13: Næste mødedato i Viby Fællesråd 
 
Næste møde, d. 2024.11.20 kl. 16.30 i Viby Kulturhus, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
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Punkt 14: Eventuelt. 
 
Ingen bemærkninger. 
 
Mødet hævet ca. kl. 18.00. 
 
 


